ALFABET POLSKI

	Графічне зображення літер
	Назва літери
	Звук, який позначає літера
	Слова

	друкованої
	прописної
	
	
	

	A, a
	A, a
	[a]
	[a]
	arbuz

	ą
	ą
	[о] – носове
	[ом-он]
	dąb

	B, b
	B, b
	[бе]
	[б]
	babcia

	C, c
	C, c
	[це]
	[ц]
	córka

	Ć, ć
	Ć, ć
	[ч’е]
	[ч’]
	ćma

	D, d
	D, d
	[де]
	[д]
	dom

	E, e
	E, e
	[е]
	[е]
	ekran

	ę
	ę
	[е] – носове
	[ем-ен]
	wędka

	F, f
	F, f
	[еф]
	[ф]
	farba

	G, g
	G, g
	[ге]
	[г]
	garnek

	H, h
	H, h
	[ха]
	[х]
	hak

	I, i
	I, i
	[і]
	[і]
	imię

	J, j
	J, j
	[йот]
	[й]
	jajko

	K, k
	K, k
	[ка]
	[к]
	kino

	Ł, ł
	Ł, ł
	[ел]
	[л]
	ławka 

	L, l
	L, l
	[ель]
	[л’]
	lalka

	M, m
	M, m
	[ем]
	[м]
	mamusia

	N, n
	N, n
	[ен]
	[н]
	narty

	ń
	ń
	[ень]
	[н’]
	koń

	O, o
	O, o
	[о]
	[о]
	okno

	Ó, ó
	Ó, ó
	[o] – кресковане
	[у]
	wóz

	P, p
	P, p
	[пе]
	[п]
	pies

	R, r
	R, r
	[ер]
	[р]
	rower

	S, s
	S, s
	[ес]
	[с]
	sanki

	Ś, ś
	Ś, ś
	[ешь]
	[ш’]
	ślimak

	T, t
	T, t
	[те]
	[т]
	traktor

	U, u
	U, u
	[у]
	[у]
	ulica

	V, v
	V, v
	[в]
	[в]
	–––––––

	W, w
	W, w
	[ву]
	[в]
	waga

	Y, y
	Y, y
	[и]
	[и]
	byk

	Ż, ż
	Ż, ż
	[жет]
	[ж]
	żaba

	Ź, ź
	Ź, ź
	[зєт]
	[ж’]
	źródło

	Z, z
	Z, z
	[зет]
	[з]
	zebra


Dwóznaki
У польській мові є окремі звуки, які позначаються буквосполученнями та не входять до алфавіту:
	Ch, ch
	[х]
	Ja, ja
	[йа]
	Dz, dz
	[дз]

	Cz, cz
	[ч]
	Je, je
	[йе]
	Dź, dź
	[дз’]

	Rz, rz
	[ж]
	Jo, jo
	[йо]
	Dż, dż
	[дже]

	Sz, sz
	[ш]
	Ju, ju
	[йу]
	Szcz, szcz
	[шч]

	Ść, ść
	[шчь]
	
	
	
	


Також є звуки, які однаково вимовляються, але представлені сполученням різних літер:
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Ch, ch

 

H, h

 

[х]

 

Rz, rz

 

Ż, ż

 

[ж]

 

U, u

 

У, у

 

[у]

 

 
Особливістю польської мови є також те, що буквосполучення rz вимовляється як [ш] після p, t, k, np.: przykro, trzeba, krzywda.

1. Proszę przeczytać i przetłumaczyć wyrazy.
	Ch – H

	Ch:
	H:

	Cechy, mechanizm, mucha, chodzenie, wąchać, włochaty, wychowany, suchy, orzech, ucho, cicho, chata, architektura, schody, schemat, brzuch
	Hymn, historia, horyzont, hamulec, hamak, Hanna, humor, herbata, haker, hałas, handel, hektar, herb, hetman, hipnoza, hokej

	Rz – Ż

	Rz:
	Ż:

	Malarz, morze, krzyk, rzadkość, krzywda, porządek, talerze, jarzyny, marzec, trzy, Żytomierz, burza, rzeka, zorza
	Łóżko, życie, nóż, żelazo, odważny, mrożony, reportaż, garaż, także, oskarżenie, coż, niżej, róża, pożar

	U – Ó

	U:
	Ó:

	Bułka, zupa, gruszka, druh, student, ulica, muzeum, uczeń, turysta, budynek, autobus, wnuk, słuch
	Ogórek, córka, mróz, równy, bół, dopóki, głód, góra, królik, lód, nóż, ołówek, róża, sól


	Dz: 
	między, narodzenie, dzwon, nadzwyczajny, jedzenie, bardzo, sąsiedztwo, śledzić.

	Dź: 
	miedź, dźwięk, łabędż.

	Dż: 
	drożdże, odjeżdżać, zjeżdżać.

	Ja: 
	jasność, jastrząb, jabłko, jaskółka, przyjaciel, zmija, jarzmo, jarzębina.

	Je: 
	jeden, jesień, probuje, wujek, jerzyk.

	Jo: 
	joga, jodła.

	Ju: 
	jutro, kajuta, pojutrze.

	Sz: 
	mieszkać, poduszka, szkoła, wrzeszeń, susza, Warszawa, pszenica, pszono, wszystko, zawsze, wszędzie, kształt, sześć, szeroki, suszyć.

	Ść: 
	lojalność, nieskromność, stabilność, wątpliwość, możliwość, wysokość, radość, ilość, pójść, rzeczywistość, wrażliwość, korzyść, świeżość, należność.

	Cz: 
	człowiek, życzenie, oczy, słoneczko, początek, styczeń, społeczeństwo, czasownik, czas, mężczyzna.

	Szcz: 
	szczypać, szczególny, szczęście.


	ZWROTY – POWITANIE. POŻEGNANIE

	Cześć!

Dzień dobry!

Dobry wieczór.
	Witam Pana / Panią.

Witam serdecznie.

Witam!
	Do widzenia!

Do zobaczenia wkrótce!

Do jutra!
	Pa! Na razie!

Żegnaj!
Dobranoc.


	Jak masz na imię? – Як тебе звати?
Jak się nazywasz? – Як тебе звати?
Jak się masz? – Як в тебе справи?

	Mam na imię Anna. – Моє ім’я Анна.

Nazywam się Irena Kowalska. – Мене звати Ірина Ковальська.

Dziękuję, bardzo dobrze. / Nic nowego. / Po staremu. /
Wszystko w porządku.
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